
P R O T O K Ó Ł  NR  4/2014 

z  obrad XXVII sesji VI kadencji Rady Gminy Kluczewsko 

odbytej w dniu  26 czerwca 2014 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

 Obrady XXVII sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji 

obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokółu, Wójt  - Rafał Pałka, 

Sekretarz Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy- Aleksandra Kuzdak, Dyrektor KUZG – 

Krzysztof Ławiński, Komendant Gminny OSP – Dariusz Ławiński,  sołtysi wg. listy obecności 

stanowiącej załącznik nr 2 do protokółu, oraz mieszkaniec Gminy Kluczewsko- Pan Jarosław 

Łączek z Kluczewska. 

 Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Wanda Popczyk-Fiecek, która  po powitaniu 

zebranych  zaproponowała  przyjęcie następującego porządku obrad : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2013  rok. 

a) Przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu gminy za 

2013  rok. 

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu budżetu gminy za 2013  rok. 

c) Przedstawienie  wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

gminy za 2013  rok. 

d) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

e) Dyskusja. 

f) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za 2013 rok.  

g) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu 

gminy na 2013 rok.  

7. Ocena bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kluczewsko za 2013 rok. 

8. Ocena bezpieczeństwa p.pożarowego na terenie gminy Kluczewsko za 2013 rok. 

9. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów eksploatacji złóż 

piasków „Rzewuszyce I” w obrębie wsi Rzewuszyce i Kluczewsko na obszarze Gminy Kluczewsko  

b) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów eksploatacji złóż 

piasków „Rzewuszyce” w obrębie wsi Rzewuszyce na obszarze Gminy Kluczewsko 

c) zmian w budżecie gminy na 2014 rok, 

d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko  na lata 2014-2017. 

10. Informacja o złożonych oświadczeniach  majątkowych Kierowników jednostek organizacyjnych i 

pracowników Urzędu Gminy oraz radnych.  

11. Dyskusja. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach  wymienionych w pkt  9  porządku obrad. 

13. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

14. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Pani Wanda Popczyk-Fiecek. 

Ad. 2. Przewodnicząca stwierdziła quorum obrad XXVI sesji Rady Gminy, obecnych 15 radnych.  

Ad. 3. Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu, 

czy są uwagi do protokołu.  



- Radny Fornal stwierdził, że nie udzielono odpowiedzi na zapytanie zadane na poprzedniej sesji na 

temat drogi w Kluczewsku za szkołą w kierunku Praczki, a minął już miesiąc, a on  nie wie nic 

więcej co oprócz tego co się sam dowiedział.  

Przewodnicząca Rady zwróciła się kto jest za przyjęciem protokółu z poprzedniej sesji. Protokół z 

poprzedniej XXVI sesji został przyjęty 14 głosami „za” przy 1 głosie wstrzymującym się (radny 

Fornal).  

Ad. 4. Przedstawiony porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie. 

Ad. 5. Przewodnicząca udzieliła głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił  informację z działalności 

od ostatniej sesji Rady Gminy, która odbyła się w dniu  29 maja 2014 roku (załącznik nr 3). 

Informacja została przyjęta jednogłośnie. 

Ad. 6. a) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wójtowi Gminy – Rafałowi Pałce, który 

przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2013 rok (załącznik Nr 4). Dochody 

zostały wykonane  w kwocie 15.639.094,54 zł na plan 15.921.288,93 co stanowi 98,23 % planu. 

Wydatki zostały wykonane w kwocie 15.032.945,67 zł na plan 16.639.508,11 tj. 90,36 % planu. 

Rok 2013 zamknął się nadwyżką budżetową w kwocie 606.148,87 zł. Zadania zaplanowane do 

realizacji  w 2013 roku zostały wykonane. W  Łapczynej Woli i Kolonii Mrowina realizowana była  

budowa kanalizacji sanitarnej oraz rozbudowa sieci wodociągowej. W Pilczycy zakończono 

rozbudowę kanalizacji sanitarnej. oraz rozpoczęto jej realizację. Dokonano asfaltowania dróg 

gminnych, dofinansowano budowę dróg powiatowych oraz dokonano remontu dróg gminnych i 

tłuczniowych. W szkole w Kluczewsku wykonano remont łazienek oraz pieca centralnego 

ogrzewania. W szkole w Dobromierzu ocieplono salę gimnastyczną oraz zakupiono wyparzacz na 

potrzeby stołówki szkolnej.  Natomiast w szkole w Komornikach wycyklinowano i pomalowano 

podłogi. Dowieszono 29 lamp oświetlenia ulicznego. W Urzędzie Gminy i jednostkach 

organizacyjnych organizowane były  staże dla  absolwentów z terenu gminy, organizowane były 

również roboty publiczne i prace interwencyjne. W roku 2013 na realizację inwestycji 

wydatkowano kwotę 2.085.831,68  zł. Majątek gminy w stosunku do roku 2012 wzrósł o 1.651.000 

zł i stanowi wartość  42.957.000 zł 

Z powyższego wynika, że zamierzenia zaplanowane  na rok 2013 zostały zrealizowane, a  

rok ten  był kolejnym rokiem inwestowania  i dalszego rozwoju Gminy Kluczewsko. 

Na zakończenie Wójt złożył serdeczne podziękowanie dla radnych, sołtysów a za ich 

pośrednictwem mieszkańcom gminy za wkład pracy wniesiony w realizację budżetu gminy w 2013 

roku. 

 Mając powyższe na uwadze Wójt wnosi do Wysokiej Rady o przyjęcie sprawozdania i 

udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2013 rok.  

 b) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Pani Skarbnik – Aleksandrze Kuzdak, która 

przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach.  RIO na podstawie przesłanych 

przez Wójta Gminy sprawozdań i informacji zaopiniowało pozytywnie wykonanie budżetu gminy 

za 2013 rok. 

 c) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Pani Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej 

Elżbiecie Chudej, która przedstawiła  opinię w sprawie wykonania budżetu gminy za 2013 rok 

(załącznik nr 5). Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 12 maja 2014 roku po zapoznaniu się 

ze złożonymi przez Wójta Gminy sprawozdaniami z wykonania budżetu gminy za 2013 rok, 

sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego uznaje, że realizacja 

budżetu gminy zarówno po stronie dochodów jak i wydatków w 2013 roku była prawidłowa. 

Komisja zapoznała się również z Uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o 

sprawozdaniach z wykonania budżetu gminy za 2013 rok. Komisja stwierdziła, że przedłożone 

przez Wójta sprawozdania są rzetelne i zostały sporządzone właściwie. Komisja stwierdza, że Wójt 

Gminy prowadził gospodarkę finansową kierując się zasadą gospodarności, celowości i rzetelności, 

co pozwala na pozytywne zaopiniowanie wykonania budżetu gminy za 2013 rok oraz wystąpienie 

do Rady Gminy z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania 

budżetu gminy za 2013 rok (załącznik nr 6). 



Rada Gminy w/w wniosek wraz z opinią przesłała do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

celem zaopiniowania. 

 d) Przewodnicząca Rady odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o 

wniosku Komisji Rewizyjnej (załącznik nr 7). RIO Uchwałą Nr 45/2014 po zbadaniu wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Kluczewsku w sprawie o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy za 2013 rok z tytułu wykonania budżetu, postanowiło  wniosek zaopiniować pozytywnie.   

e) W dyskusji jako pierwsza zabrała głos Przewodnicząca Komisji Finansów  Ławińska 

Bożena, która  poinformowała, że na posiedzeniu komisji w dniu 24 czerwca szczegółowo zostały 

omówione dochody i wydatki budżetu gminy za 2013 rok.  

Komisja Finansów jednogłośnie pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu gminy za 2013 

rok, i w związku z powyższym wnosi o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu gminy za 2012 rok.  

- Radny Zbigniew Fornal powiedział, że budzi niepokój niskie wykonanie wydatków 

majątkowych na poziomie tylko 80 %, i zwrócił się do Wójta aby w wyższym stopniu 

wykorzystywać wydatki majątkowe,  oraz aby pozyskiwać więcej środków z zewnątrz. Radny 

podsumowując wypowiedź stwierdził,  że jest dobrze, ale może być jeszcze lepiej. 

- Wiceprzewodniczący Rady – Henryk  Pawlik odniósł się do wykonania budżetu za 2013 

rok i uważa, że nadwyżka budżetowa powstała wskutek niepełnego zrealizowania budżetu. Strata w 

Zakładzie Komunalnym jest wynikiem niezrealizowanej inwestycji budowy kanalizacji. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że nie zostały zrealizowane środki w  informatyce, jak również 

niskie jest wykonanie w opiece zdrowotnej. Zadłużenie się zmniejszyło się, ale nie miało to wpływu 

na  dochód  gminy. W sprawie oświaty – nie wystarcza środków z subwencji oświatowej tylko 

trzeba dokładać w własnych środków. Należałoby zrobić rozeznanie skąd dołożyć środków do 

oświaty.  

 f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2013 rok  - udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 13 radnych, przy 2 głosach wstrzymujących się (radny Fornal, radny Pawlik). 

Uchwała otrzymała Nr XXVII/17/2014 i stanowi załącznik nr 8. 

 g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Kluczewsko z tytułu wykonania budżetu gminy za 2013 rok   - udział wzięło 15 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przy 2 głosach wstrzymujących się (radny Fornal, radny 

Pawlik). Uchwała  otrzymała Nr XXVII/18/2014 i stanowi załącznik nr 9. 

Przewodnicząca Rady złożyła gratulacje Wójtowi Gminy za udzielone absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu gminy za 2013 roku, a wszyscy zebrani nagrodzili Wójta oklaskami. 

Wójt Gminy podziękował za udzielone absolutorium. Wójt zwracając się do zebranych 

powiedział, że nie jest idealny, ale bardzo zaangażowany w sprawy gminy. Wójt uważa, że oprócz 

budowy dróg, infrastruktury ważne jest budowanie świadomości.  Podziękowania  za realizację 

budżetu w 2013 roku Wójt skierował do wszystkich radnych, sołtysów a także dla mieszkańców 

gminy. Wójt podziękował za pomoc i prosił o  wsparcie.  

Ad. 7. Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Sekretarzowi Gminy, który w imieniu Komendanta 

Powiatowego Policji we Włoszczowie Pana Piotra Wrześniewskiego, przedstawił informację o 

stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Kluczewsko za okres 2013 roku 

(załącznik nr 10).  

Gmina Kluczewsko jest jedną z 6 gmin znajdującą się w rejonie działania komendy Powiatowej 

Policji we Włoszczowie.  

W 2013  roku na terenie gminy zaistniało 69 przestępstw, ujawniono 27 wykroczeń drogowych, 

zaistniało 7 wypadków drogowych, odnotowano 20 kolizji drogowych, 7 osób doznało obrażeń 

ciała.  Nie odnotowano zdarzenia ze skutkiem śmiertelnym. Nietrzeźwość kierujących stanowi 

jedną z przyczyn zagrożeń bezpieczeństwa w ruchu drogowym. W 2013 roku ujawniono 33 

kierujących pod wpływem alkoholu.  



W okresie roku 2013 na terenie gminy Kluczewsko przeprowadzono 334 interwencji, z czego 54 to 

interwencje domowe, gdzie w 13 przypadkach realizowano procedury Niebieskiej Karty.  

Policja była widoczna na terenie Gminy Kluczewsko. 

Podsumowując należy stwierdzić, że obecny stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na 

terenie Gminy Kluczewsko jest na poziomie zadawalającym i daje podstawę do optymistycznych 

prognoz na najbliższy okres.  

Ad. 8.  Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Komendantowi Gminnemu OSP Dariuszowi 

Ławińskiemu, który przedstawił informację na temat stanu bezpieczeństwa p.pożarowego na terenie 

gminy Kluczewsko za 2013 roku (załącznik nr 11).  

W roku 2013 jednostki z terenu gminy wyjeżdżały ogółem 36 razy do różnego rodzaju zdarzeń, z 

czego  34 na teren gminy Kluczewsko  i 12 razy poza teren. W akcjach uczestniczyło 184 

strażaków. Oprócz gaszenia pożarów jednostka OSP Kluczewsko, która jest w krajowym systemie 

ratowniczo-gaśniczym brała udział  w wyjazdach do powalonych drzew 1 raz, 3 wyjazdy do 

wypadków drogowych, 6 wyjazdów do lokalnych podtopień, 1 raz na poszukiwania zaginionej 

osoby oraz 2 razy do innych miejscowych zagrożeń.  

Ochronę pożarową Gminy Kluczewsko zapewniają dwie wiodące jednostki tj.  OSP Kluczewsko i 

OSP  Dobromierz oraz Państwowa Straż Pożarna we Włoszczowie , pozostałe 8 jednostek są  

jednostkami pomocniczymi. Jednostki OSP zrzeszają 480 członków w tym 14 kobiet. Każdy 

strażak biorący udział w akcji gaśniczej musi posiadać podstawowe wyszkolenie z zakresu 

ratownictwa drogowego i medycznego, dlatego sukcesywnie należy szkolić druhów OSP  na 

kursach w PSP.  

Na zakończenie sprawozdania Komendant złożył podziękowanie druhom strażakom za  udział i 

zaangażowanie w akcjach ratowniczo-gaśniczych. Złożył również podziękowania Władzom 

Gminy: Wysokiej Radzie oraz Panu Wójtowi wszystkim sołtysom oraz radom sołeckim, które 

przekazały swoje fundusze Na zakupy dla straży pożarnych, oraz za wsparcie na każdym odcinku 

działalności statutowej,  Komendzie Powiatowej PSP we Włoszczowie oraz Zarządowi Gminnemu 

OSP oraz wszystkim, którzy wspierali działalność strażaków z terenu gminy.   

Podsumowując należy stwierdzić, że zabezpieczenie przeciwpożarowe terenu Gminy 

Kluczewsko w 2013 roku było  prawidłowe. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 minutową przerwę.   

Po 15 minutach wznowiono obrady. 

Ad. 9. Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił projekty 

uchwał w następujących sprawach: 

a) Uchwalenia  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów eksploatacji 

złóż piasków „Rzewuszyce I” w obrębie wsi Rzewuszyce i Kluczewsko na obszarze Gminy 

Kluczewsko.  

b) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów eksploatacji złóż 

piasków „Rzewuszyce” w obrębie wsi Rzewuszyce na obszarze Gminy Kluczewsko.  

Rada Gminy Kluczewsko dnia 27 kwietnia 2012 roku podjęła Uchwałę Nr XIII/16/2012 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia  miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego terenów 

eksploatacji złóż piasków „Rzewuszyce” w obrębie wsi Rzewuszyce oraz „Rzewuszyce I” w 

obrębie wsi Rzewuszyce i Kluczewsko na obszarze Gminy Kluczewsko. Na obszarze objętym 

niniejszym planem Gmina Kluczewsko nie posiada obowiązującego planu miejscowego. Plan 

miejscowy zawiera ustalenia wynikające z art. 15 ust. 2 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym i został sporządzony z uwzględnieniem standardów w zakresie zakresu tekstu planu i 

rysunku ustanowionych Rozporządzeniem Ministra Infrastruktury z dnia 26.08.2003 roku w 

sprawie wymaganego zakresu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Tryb 

sporządzenia planu został przeprowadzony zgodnie z obowiązującą procedurą narzuconą art. 17 

ustawy o zagospodarowaniu przestrzennym i spełnia obowiązujące w tym zakresie warunki. Projekt 

planu był wyłożony do publicznego wglądu w dniach od 06 maja do 28 maja 2014 roku. Dyskusję 

publiczną nad przyjętymi w projekcie ustaleniami przeprowadzono w dniu 27 maja 2014 roku w 



siedzibie Urzędu Gminy w Kluczewsku. 

Uwagi można było składać do dnia 12 czerwca 2014 roku.  

Do planu nie wniesiono uwag w wyznaczonym terminie. 

c) Przewodnicząca udzieliła głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekty uchwał:  - w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok. 

d) Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko na lata 2014 – 2017. W 

celu prawidłowej realizacji budżetu gminy przy proponowanych zmianach w budżecie 

gminy należy również dokonać zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy. 

Ad. 10 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił informacje  na 

temat złożonych oświadczeń majątkowych przez Kierowników jednostek organizacyjnych oraz 

pracowników Urzędu Gminy za 2013 rok (załącznik nr 12). Wszystkie zobowiązane osoby złożyły 

oświadczenia majątkowe Wójtowi Gminy w ustawowym terminie. Do oświadczeń zostały 

dołączone zeznania podatkowe PIT.  Ponadto Wójt Gminy oświadczenie majątkowe złożył 

Wojewodzie Świętokrzyskiemu. Oświadczenia majątkowe zostały przesłane do właściwych 

Urzędów Skarbowych.  

W wyniku dokonanej analizy należy stwierdzić, że oświadczenia zostały sporządzone 

prawidłowo. 

Przewodnicząca Rady poinformowała o złożonych oświadczeniach majątkowych przez 

radnych. Oświadczenia zostały złożone przez wszystkich radnych na ręce Przewodniczącej Rady, 

natomiast Przewodnicząca Rady swoje oświadczenie majątkowe złożyła do Wojewody 

Świętokrzyskiego. W wyniku dokonanej analizy należy stwierdzić, że oświadczenia majątkowe 

zostały sporządzone prawidłowo, a następnie wraz z rozliczeniem podatkowym PIT zostały 

przesłane do Urzędu Skarbowego we Włoszczowie. 

Oświadczenia majątkowe zostały umieszczone na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

Ad. 11. W dyskusji jako pierwsza głos zabrała Przewodnicząca Komisji Finansów – Bożena 

Ławińska, która przedstawiła stanowisko komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 24.06.br. 

Komisja po zapoznaniu się ze sprawozdaniami  Policji oraz Komendanta Gminnego OSP 

jednogłośnie opiniuje je pozytywnie. Gminę Kluczewsko uznaje się za najbezpieczniejszą w 

powiecie włoszczowskim.  Komisja nie wnosi żadnych uwag do projektów uchwał będących 

tematem obrad dzisiejszej sesji.  

- Następnie głos zabrała Elżbieta Chuda, która przedstawiła stanowisko Komisji Rewizyjnej. 

Komisja pozytywnie ocenia stan bezpieczeństwa publicznego w 2013 roku, gdzie jego stan określa 

się jako zadawalający, najmniejszy stopień przestępczości w skali powiatu. Również  stan 

bezpieczeństwa p.pożarowego na terenie gminy w 2013 roku został oceniony pozytywnie. Projekty 

uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie. 

Ad. 12 . Przewodnicząca Rady zwróciła się z wnioskiem do Radnych o zgodę, aby projekty uchwał 

Nr 19 i 20 ze względu na obszerny tekst  przed głosowaniem  nie czytać w całości. Radni 

jednogłośnie wyrazili zgodę. W związku z powyższym Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie uchwalenia  miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów eksploatacji złóż piasków „Rzewuszyce I” w obrębie wsi 

Rzewuszyce i Kluczewsko na obszarze Gminy Kluczewsko – udział wzięło 15 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała 

nr XXVII/19/2014 i stanowi załącznik nr 13.   

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów eksploatacji złóż piasków „Rzewuszyce” w obrębie wsi 

Rzewuszyce na obszarze Gminy Kluczewsko – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr 

XXVII/20/2014 i stanowi załącznik nr 14. 

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok  – udział 

wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr XXVII/21/2014 i stanowi załącznik nr 15.  



d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy 

Kluczewsko na lata 2014-2017 – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr XXVII/22/2014 

i stanowi załącznik nr 16. 

Ad. 13. W interpelacjach zapytaniach  i wolnych wnioskach głos zabrali: 

- Przewodnicząca Rady udzieliła głosu mieszkańcowi gminy Panu Jarosławowi Łączkowi, który 

zwrócił się do Rady o pomoc w rozwiązaniu problemu.  Pan Łączek wystąpił do Urzędu Gminy z 

wnioskiem o ustalenie warunków zabudowy. Otrzymał decyzję odmowną, z uwagi, że droga 

dojazdowa do działki nie jest drogą publiczną, natomiast Pan Łączek uważa, że  droga Nr 293 jest 

drogą publiczną. Zwraca się do Rady Gminy o pomoc w załatwieniu sprawy i uregulowanie stanu 

prawnego tej drogi. 

- Radny Strychalski zwrócił się o wyjaśnienie  dokładnie w czym tkwi problem i co znajduje się na 

mapach.  

- Pan Łączek odpowiedział, że na mapach znajduje się droga o Nr 293.  

- Radny Fornal odniósł się do sprawy, którą poruszył Pan Łączek  i powiedział, że prywatnie zna tą 

sprawę i uważa, że należy pomóc mieszkańcowi, który od trzech już lat usiłuje  załatwić tą sprawę 

w Urzędzie, dlatego należy pomóc mieszkańcowi w załatwieniu rozwiązania problemu.   

- Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sprawa zostanie skierowana do załatwienia przez służby 

gminy, a odpowiedź o poczynionych krokach zostanie przesłana na piśmie Panu J. Łączkowi.  

- Radny Sobański przekazał prośbę mieszkańców wsi Pilczyca o dobudowę oświetlenia ulicznego z 

Dąbrowy w kierunku Dąbrowa II, ponieważ powstały  wybudowane tam nowe  domy, jak również 

w Pilczycy koło kapliczki w lewo w kierunku Pana K. Glandy. Radny odniósł się również do 

tematu nieuregulowanych stanów prawnych dróg na terenie gminy. Niedawno zajmowaliśmy się 

drogą w kierunku Praczki, teraz w kierunku zalewu. Spróbujmy coś zrobić z tym tematem, aby 

pomóc mieszkańcom aby mogli  realizować swoje inwestycje. 

- Sołtys wsi Zmarłe zwrócił się do Wójta, że przedsiębiorca Pan Wójcik wożąc piasek z kopalni 

psuje drogę do wsi Zmarłe. Dojeżdżając do kopalni jeździ przez prywatny grunt, który jest moją 

własnością. Sołtys wraził rozżalenie w stosunku do Policji, kiedy to policja jadąc radiowozem  

widzi, że tir wjeżdża w drogę, gdzie stoi znak ograniczenie tonażu a nie reaguje. Sołtys prosi o 

zajęcie stanowiska i o interwencję w tej sprawie, bo inaczej to zablokuję jazdę po gruncie 

prywatnym należącym do sołtysa.   

- Radny Barański poruszył temat o respektowanie przepisów prawa przez Pana Wójcika, a 

mianowicie aby firma transportowa  przewożąca piasek z kopalni korzystała z własnej wewnętrznej 

drogi przeznaczonej do tego celu, a  nie z drogi gminnej do wsi Zmarłe, która ma ograniczenie 

tonażu i nie jest przystosowana do jazdy tirów.  Radny zwrócił się również o dokonanie oględzin 

drogi w Komornikach wzdłuż cmentarza oraz za szkołą.  

- Wiceprzewodniczący Rady Henryk  Pawlik odniósł się do problemu dróg gminnych i stwierdził, 

że jeżeli droga posiada nr to oznacza że droga istnieje. Rada Gminy uchwałą nadała numery 

drogom gminnym, i jeżeli uchwała nie została uchylona to jest obowiązująca. Radny zwrócił się 

jednocześnie do Wójta, aby przekazał na piśmie informację na temat planowanej budowy dróg oraz 

planu dobudowy oświetlenia ulicznego w tym roku, ponieważ na poprzedniej sesji Wójt przedstawił 

taki plan, ale nie zostało zapisane to w protokóle, które drogi będą budowane i gdzie planuje się 

dobudować oświetlenie. Zostało tylko zapisane, że Wójt przedstawił taką informację.  

- Radny Fornal zwrócił się do Wójta o usunięcie zakrzaczeń i zarośli wzdłuż dróg powiatowych, 

aby wystosować pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w tej sprawie. Radny osobiście 

interweniował, lecz bezskutecznie.  

- Sołtys wsi Boża Wola zwrócił się w sprawie ochrony prawnej sołtysa w czasie wykonywania 

obowiązków służbowych. Aby  pracownicy Urzędu byli bardziej stanowczy w czasie interwencji, a 

nie tylko ograniczali się  do pouczeń. Sołtys zwrócił się aby informować na tablicach ogłoszeń 

mieszkańców  na bieżąco o tym co się dzieje w Gminie, jak również  w Kurierze Kluczewska 

zamieszczać informacje nie tylko o tym co było, ale co będzie się działo. Sołtys wyraził rozżalenie, 



że wyjazd na zjazd sołtysów do Wąchocka nie dojdzie do skutku. Dlaczego mała ilość osób 

chętnych na wyjazd jest ograniczeniem zorganizowania wyjazdu, a przecież nie ważna jest ilość 

lecz jakość.  

- Radny Lipiński odniósł się do tematu nieuregulowanych stanów prawnych dróg i prosił o czas na 

załatwienie spraw. Obecnie Wójt wraz z prawnikiem dokładnie zajmuje się  tematem drogi za 

szkołą w Kluczewsku, zajmie się również drogą, o którą chodzi Panu Łączkowi. Zaczekajmy więc 

spokojnie na rozstrzygnięcia w tym temacie.  

- Radny Łączek zgłosił problem, że studzienki przy drodze powiatowej w Kluczewsku są zamulone 

oraz zarośnięte są pobocza przy chodniku na ulicy 1 Maja. 

- Radny Kłudziak zwrócił się do Wójta, czy są informacje na temat planowanej budowy drogi w 

Łapczynej Woli.  

- Wójt odniósł się do przedstawionych wypowiedzi.  

- Na budowę drogi powiatowej w Łapczynej Woli według nieoficjalnych informacji nie będzie 

dofinansowania unijnego, natomiast planuje się budowę we własnym zakresie.   

Wójt dopilnuje, aby obieg informacji był lepszy. 

Wójt prześle Panu Wiceprzewodniczącemu Pawlikowi informację które w 2014 roku drogi będą 

budowane oraz gdzie będzie dobudowane oświetlenie.  

Wójt wyjaśnił, że aby utwardzać drogę musi być uregulowany stan faktyczny i prawny.  

Co do zaległości podatkowych to sięgają one 2002 roku, a gmina robi wszystko aby je ściągnąć. W 

sprawie dokładania środków finansowych w oświacie to problem ten dotyczy nie tylko naszej 

gminy lecz całej Polski i związane to jest  z niżem demograficznym. Nie wydane środki na e-

świętokrzyskie nie z naszej winy lecz Urzędu Marszałkowskiego, projekt rusza i będzie realizacja w 

tym roku. Natomiast jeżeli chodzi o środki niewygasające, to nie sztuka ich wydać na siłę, środki są 

pozostawiane na lokacie, która przynosi zysk.   

Na zakończenie Wójt zwrócił się do sołtysów, że jeżeli są chętni na wyjazd do Wąchocka to go 

zorganizujemy. Wcześniej został wyjazd odwołany, ponieważ zgłosiło się tylko 6 chętnych. 

Obecnie zdecydowane osoby proszę zgłosić się w sekretariacie  i bez względu na liczę chętnych 

wyjazd zostanie zorganizowany.  

Wójt zwrócił  się do wszystkich zebranych radnych, sołtysów i zaprosił ich  po zakończonej sesji do 

zapoznania się z prezentacją strategii rozwoju gminy Kluczewsko do roku 2020. 

Ad. 14. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodnicząca Rady ogłosiła zakończenie sesji w 

dniu 26 czerwca 2014 roku. Zakończenie nastąpiło o godzinie 12
15

.  

 

PROTOKÓLANT:      PRZEWODNICZĄCA RADY: 

 

 

 

 

 


